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 الملخص:

ىستعرض تردهة تياهل التحث ألفاظ الذرح هالتعدِل المفردة عيد الإنام اةو الفَرَضِيّ، فتدأىا ةتهَّدٍ 
الإنام اةو الفَرَضِيّ هنكاىتٌ، هالتعرِف ةكتاب تارِخ علهاء الأىدلس، هألفاظ الذرح هالتعدِل هعتاراتٌ 
المفردة عيد الإنام اةو الفَرَضِيّ، هقسهيا التحث إلى نتححّو: الأهل َِتم ةذهع ألفاظ التعدِل المفردة 

اىي َِتم ةذهع ألفاظ الذرح المفردة عيد الإنام اةو عيد الإنام اةو الفَرَضِيّ هفٌّ ستعة نطالب، هالح
الفَرَضِيّ هفٌّ اجيا عشر نطلب، جم دتهياً ةأٍم اليتائخ، هنيَا: أن الإنام اةو الفَرَضِيّ نهو ِعتهد 
قُلٌ في الذرح هالتعدِل هِتسم نيَذٌ ةالتُسط هالاعتدال، جم ةأٍم التُصّاة، هنيَا: الاٍتهام 

 نياٍخ اليُّقَّاد في إطلاق ألفاظ الذَرْح هالتَّعْدِِل. ةالدراساة التي تكشف عو

 اليُّقاد - الفَرَضِيّ اةو الإنام - هالتعدِل الذرحكلمات مفتاحية: 
 

Terms of Excavation and Modification by Imam ibn Faradi 

AComparative Study of his views with other Critics' 

Abstract 
The research explored the terms of excavation and modification issued by Imam Ibn Al-Faradi. We started 

with a preface of the translation of Imam Ibn al-Faradi and his rank, the definition of the book of “The 

History of Andalusian Scholars,” and the jargon of excavation and modification discussed by Imam Ibn al-

Faradi. We divided the paper into two sections: the first is concerned with the collection of the words of 

modification by Imam Ibn al-Faradi, in which there are twelve demands. The second explores Al-Faradi’s 

words of excavation, in which there are twelve demands. We concluded with the most important results; 

which included that Imam Ibn al-Fardai, whose sayings on excavation and modification are adopted, and his 

method is characterized by moderation and mediation. Finally, we presented the most important 

recommendations that include the significant studies that reveal the critics’ approaches in launching the 

jargon of excavation and modification. 

Keywords: Excavation and Modification- Imam ibn Faradi  - Critics' 
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

1

 أونًا: أهميتُ انبحث:  

 تكمنُ في أمورٍ عدّة منها:

  

 

 

  

 ثانيًا: أهذاف انبحث: 

 تتمثل في أمور عدةٍ منها:

 

 

 

 

 ثانثًا: انذراساث انسابقت:

                                                           

1][
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 رابعًا: منهج انبحث:

  
  
  
  
 

 خامسًا: خطت انبحث:




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 تمهيذ

 :(1)أونًا: ترجمت الإماو ابن انفَرَضِيّ ومكانته
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 تاب تاريخ عهماء الأنذنس: ثانيًا: انتعريف بك
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 عنذ الإماو ابن انفَرَضِيّ: ثانثَا: أنفاظ انجرح وانتعذيم وعباراته انمفردة
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 يّانمبحث الأول: أنفاظ انتعذيم انمفردة عنذ الإماو ابن انفَرَضِ
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